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Από το υπ’ αριθ. 26/2011 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 703/2011                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση σχεδίου εκστρατείας για την 
καθαριότητα στον Δήμο Βέροιας. 

 
         Σήμερα 24 Οκτωβρίου του έτους 2011 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 19:00 συνήλθε σε 
τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου 
Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 20-10-2011 γραπτή 
πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & 
Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου 
Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 
του Ν. 3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί 
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  38 μέλη: 
 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 4)Γ. 
Μιχαηλίδης, 5)Α. Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 7)Β. 
Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 8)Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, 9)Π. 
Παυλίδης, 10)Τ. Χατζηαθανασίου, 11)Θ. Αγγελίνας, 12)Λ. 
Πουλασουχίδης, 13)Κ. Βοργιαζίδης, 14)Ν. Μωυσιάδης, 15)Χ. 
Κούτρας, 16)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 17)Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, 
18)Π. Τσαπαρόπουλος, 19)Α. Καγκελίδης, 20)Θ. Κορωνάς, 21)Γ. 
Κάκαρης, 22)Β. Παπαδόπουλος, 23)Κ. Κουτσαντάς, 24)Λ. 
Τσαβδαρίδης, 25)Α. Νεστορόπουλος, 26)Α. Γκαμπέσης, 27)Κ. 
Κοστογλίδου, 28)Α. Βεσυρόπουλος, 29)Β. Γιαννουλάκης, 30)Χ. 
Τσιούντας, 31)Ε. Γουναράς, 33)Γ. Σουμπέκας, 33)Κ. Παναγιωτίδης, 
34)Δ. Γκέκα, 35)Α. Παπαδόπουλος, 36)Σ. Κουμτσίδης, 37)Ι. 
Σοφρόνωφ, 38)Γ. Μελιόπουλος. 

Μ. Παπαϊωνάννου, Κ. Συμεωνίδης, Χ. 
Σαββαϊδου 

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Η. Τσιαμήτρος, Δ. Κουλουριώτης, Χ. Δουλγερίδου, Ι. Λιάτσου, Α. 
Βοργιαζίδου, Η. Μπατσαράς, Ι. Χειμώνας, Ν. Αγγέλου, Μ. Τέτος. 

Κ. Καπανίδης. 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Θ. Σούλας, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η. Σοφιανίδης, Σ. Μισοκέφαλος, Ι. Παπαδόπουλος, Α. Πέτρου, Ε. 
Κελεσίδης, Α. Κακαγιάννης, Α. Ορφανίδου, Σ. Ρίσσου, Γ. Οικονόμου, Κ. Νένος, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, 
Π. Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης. 

 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση προσήλθαν οι κ.κ. Ν. Τσιαμήτρος, Π. Τσαπαρόπουλος, Α. Βεσυρόπουλος,  Γ. Σουμπέκας, 
Α. Παπαδόπουλος. 
2) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 701/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Θ. Θεοδωρίδης, Α. Γκαμπέσης, Κ. Κοστογλίδου. 
3) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 702/2011 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ.  Θ. Θεοδωρίδης, Α. Γκαμπέσης, Κ. Κοστογλίδου. 
4) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 703/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ν. Μωυσιάδης, Ε. Γουναράς. 
5) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 705/2011 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ.  Ν. Μωυσιάδης, Ε. Γουναράς. 
6) Κατά τη συζήτηση του 4ου θέματος της ημερήσιας διάταξης αποχώρησε ο κ. Μ. Σουμελίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 706/2011 απόφασης αποχώρησε ο κ. Α. Παπαδόπουλος. 
8) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 708/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Π. Τσαπαρόπουλος, Γ. Κάκαρης, Κ. Κουτσαντάς. 
9) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 710/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Γκαμπέσης, Α. Βεσυρόπουλος,  
10) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 711/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Π. Παυλίδης, Ν. Τσιαμήτρος, Ε. Γουναράς, Σ. Κουμτσίδης. 
11) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 712/2011 απόφασης αποχώρησε ο κ. Χ. Κούτρας. 
12) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 719/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 
13) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 720/2011 απόφασης αποχώρησε ο κ. Λ. Πουλασουχίδης. 
14) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 721/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Λ. Πουλασουχίδης. 
15) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 724/2011 απόφασης αποχώρησε ο κ. Τ. Χατζηαθανασίου. 
16) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 725/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Ε. Γουναράς. 

 
 



 
 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 21-10-2011 εισηγητικό σημείωμα της  
Δημάρχου, που έχει ως εξής: 
 Η προστασία του φυσικού και αστικού περιβάλλοντος  αποτελεί κορυφαία 
προτεραιότητα για κάθε σύγχρονη και οργανωμένη τοπική κοινωνία. Η καθαριότητα 
μιας πόλης και η διασφάλιση της δημόσιας υγείας συνιστούν δείγματα πολιτισμού 
μιας κοινωνίας και άπτονται της υποχρέωσης όλων ανεξαιρέτως των πολιτών. 
 Η πρόσφατη διοικητική  μεταρρύθμιση του «Καλλικράτη», σε συνδυασμό με 
την αρνητική συγκυρία της δημοσιονομικής κρίσης που διέρχεται η χώρα, έχουν 
επιφέρει σημαντικές αλλαγές στην οργανωτική δομή καθώς και την υπηρεσιακή 
δραστηριότητα του Δήμου Βέροιας και κατ΄επέκταση στην επιχειρησιακή δυναμική 
της Υπηρεσίας Καθαριότητας. 
 Συγκεκριμένα, στο  γενικό πλαίσιο μείωσης των δημόσιων δαπανών τα δύο 
τελευταία χρόνια, παρατηρείται δραματική μείωση της  χρηματοδότησης των ΟΤΑ 
από την κεντρική διοίκηση, πάγωμα των διαδικασιών πρόσληψης προσωπικού 
οργανικών θέσεων μέσω ΑΣΕΠ καθώς και περιορισμός των προσλήψεων εποχικού 
προσωπικού που για χρόνια κάλυπταν τις ανάγκες των Δήμων σε τομείς όπως η 
καθαριότητα και το περιβάλλον. 
 Επιπλέον, η διοικητική διεύρυνση του Δήμου Βέροιας, δε μετασχημάτισε 
απλώς τη γεωγραφική  και διοικητική φυσιογνωμία του Δήμου αλλά διαφοροποίησε 
επίσης τις ιδιαίτερες επιχειρησιακές ανάγκες του. Ιδιαίτερα, στον τομέα της 
καθαριότητας ενώ καταγράφεται συρρίκνωση του διαθέσιμου προσωπικού, 
παρατηρείται, ταυτόχρονα, κατακόρυφη αύξηση των αναγκών της υπηρεσίας. 
 Παρά τις συστηματικές και οργανωμένες προσπάθειες της Αντιδημαρχίας 
Καθαριότητας, Ανακύκλωσης και Εξυπηρέτησης του Πολίτη και της αρμόδιας 
Υπηρεσίας Καθαριότητας για να αντιμετωπίσουν με επάρκεια τα προβλήματα που 
συχνά προκύπτουν, θεωρείται επιβεβλημένη η μεγαλύτερη και ενεργότερη 
συμμετοχή των δημοτών ώστε να βελτιωθεί το επίπεδο καθαριότητας στην πόλη και 
τα χωριά μας. 
 Στην κατεύθυνση αυτή, η Δημοτική Αρχή προωθεί ένα ολοκληρωμένο 
«Σχέδιο Εκστρατείας για την Καθαριότητα», διετούς διάρκειας, το οποίο εκτείνεται 
σε δύο βασικούς άξονες: 

1. Βελτίωση του εσωτερικού περιβάλλοντος της Υπηρεσίας Καθαριότητας που 
προβλέπει τον εξορθολογισμό των διαθέσιμων πόρων (ανθρώπινων, 
οικονομικών, υλικών) και την εισαγωγή καινοτόμων πολιτικών- εφαρμογών 

2. Πρωτοβουλίες και δράσεις ευαισθητοποίησης των πολιτών, με στόχο την 
καλύτερη ενημέρωση και τη βαθμιαία αλλαγή στάσεων και αντιλήψεων γύρω 
από ζητήματα σχετικά με την καθαριότητα, το περιβάλλον και την 
ανακύκλωση. 
Ο Δήμος Βέροιας με το σχέδιο αυτό εγκαινιάζει για πρώτη φορά μία 

οργανωμένη προσπάθεια ενημέρωσης και ευαισθητοποίησης των δημοτών, η οποία 
τοποθετεί τον πολίτη στο επίκεντρο της διαχείρισης των προβλημάτων της 
καθημερινότητας. 

Η προσπάθεια ξεκίνησε αθόρυβα μερικούς μήνες νωρίτερα, μέσω μιας 
έρευνας που κατέγραψε τη συμπεριφορά, τις  συνήθειες και τις αντιλήψεις των 
πολιτών της περιοχής γύρω από ζητήματα διαχείρισης απορριμμάτων, ανακύκλωσης 
και εθελοντισμού. 

Την έρευνα οργάνωσε, διενεργήθηκε και επιμελήθηκε ομάδα ειδικών 
συνεργατών σε συνεργασία με τους υπεύθυνους περιβαλλοντικής αγωγής των 
Διευθύνσεων Πρωτοβάθμιας και Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης Ημαθίας και τη 
βοήθεια εθελοντών. Τα ευρήματα της συγκεκριμένης έρευνας αποτελούν σε μεγάλο 
βαθμό τον οδηγό για τη σύνταξη του σημερινού σχεδίου εκστρατείας και των κύριων 
στόχων του. 



Για την καλύτερη ενημέρωση του Δημοτικού Συμβουλίου σχετικά με το 
«Σχέδιο Εκστρατείας για την Καθαριότητα» του Δήμου Βέροιας, επισυνάπτεται 
συνοπτικό προσχέδιο που περιγράφει τις βασικές αρχές και στοχεύσεις του σχεδίου. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Εγώ είχα ζητήσει να γίνει μια ενημέρωση στο σώμα και αν θέλετε 
να πάρετε μία καταρχήν απόφαση κανένα πρόβλημα, απλώς δεν υπάρχουν 
κοστολογήσεις, γιατί προσπαθούμε ό,τι γίνεται, να γίνεται με μηδενικό κόστος.
 Τσαβδαρίδης: Εγώ είχα την πληροφορία ότι αυτό το θέμα θα αποσυρθεί και 
δε θα συζητηθεί, επειδή δεν υπήρχε εισηγητικό. 
 Δήμαρχος: Ακούστε για να αρθεί κάθε παρεξήγηση. Εγώ ζήτησα να μπει ως 
ενημέρωση στο σώμα και μπήκε στην ημερήσια διάταξη έτσι, γιατί έλειπα το πρωί 
που μπήκαν τα θέματα. Αν κρίνει το σώμα ότι μπορεί να πάρει μια καταρχήν 
απόφαση γι’ αυτό το θέμα ας το κάνει.  

Θα προσπαθήσω σε πέντε λεπτά να δώσω όλο το θέμα, για τη σκοπιμότητα 
και την αναγκαιότητα της εκστρατείας, γιατί το θέμα της καθαριότητας πρέπει να το 
αντιμετωπίσουμε διαφορετικά. Υπάρχουν πρώτα απ’ όλα, οι συνέπειες της 
οικονομικής κρίσης. Έχουμε μια δραματική μείωση της συνολικής χρηματοδότησης 
στον ΟΤΑ από την κεντρική διοίκηση και περιορισμένους διαθέσιμους πόρους για να 
επενδύσουμε σ’ αυτόν τον τομέα.  

Έχουμε πάγωμα των προσλήψεων μέσω ΑΣΕΠ, αλλά και δραματική μείωση 
στις δίμηνες και οκτάμηνες συμβάσεις που εξυπηρετούσαν έστω και με αυτή τη 
σχέση εργασίας. Έχουμε μια αλλαγή της δομής και της επιχειρησιακής δυνατότητας 
του δήμου μετά από τον «Καλλικράτη», γιατί όλοι μας  ξέρουμε ότι έχουμε μια 
κατακόρυφη αύξηση των αναγκών της υπηρεσίας καθαριότητας, αφού έχουμε να 
καλύψουμε μια πολύ μεγαλύτερη γεωγραφική επιφάνεια αλλά και ένα πολύ 
μεγαλύτερο αριθμό κατοίκων να ικανοποιήσουμε, διαθέτοντας συνολικά 55 
υπαλλήλους, οδηγούς, χειριστές και εργάτες.  
 Στράτος Τάκης (ειδικός συνεργάτης): Καλησπέρα, ονομάζομαι Στράτος 
Τάκης, είμαι ειδικός συνεργάτης της δημάρχου.  

Πριν προχωρήσω στην παρουσίαση του προσχεδίου, πρωτίστως θα ήθελα να 
αναφερθώ στο η εκστρατεία αυτή, σε καμία των περιπτώσεων δε θα προσπαθήσει να 
μετακυλήσει την ευθύνη της καθαριότητας στους πολίτες, αλλά προτείνει έξυπνες 
λύσεις και ιδέες για τη βελτίωση των παρεχόμενων υπηρεσιών από το δήμο στον 
τομέα της καθαριότητας και της υποδομής του και κατά δεύτερο λόγο στοχεύει στην 
ευαισθητοποίηση των πολιτών, έτσι ώστε σταδιακά οι πολίτες να είναι ουσιαστικοί 
συμμέτοχοι στην επίλυση των προβλημάτων της καθημερινότητας στο δήμο μας.  

Η προσπάθεια αυτή ξεκίνησε μερικούς μήνες νωρίτερα, όταν τον Απρίλιο και 
το Μάιο σε συνεργασία με τη δευτεροβάθμια και την πρωτοβάθμια εκπαίδευση και 
τους υπεύθυνους για την περιβαλλοντική αγωγή στα σχολεία, διανεμήθηκαν σε όλα 
τα σχολεία του «Καλλικρατικού» δήμου Βέροιας ερωτηματολόγια σχετικά με τη 
διαχείριση των απορριμμάτων, την ανακύκλωση, τον εθελοντισμό και με αυτόν τον 
τρόπο προέκυψε ένα τεράστιο δείγμα. Ήταν πολύ μεγάλη η ανταπόκριση. 
Καταφέραμε να μαζέψουμε συνολικά 2.732 ερωτηματολόγια, ένα δείγμα που συνιστά 
περίπου 10%-15% των συνολικών νοικοκυριών της περιοχής μας. Όπως 
καταλαβαίνετε είναι ένα τεράστιο δείγμα και τα ευρήματα πάνω στα οποία χτίσαμε 
αυτή την εκστρατεία είναι σημαντικά. Βέβαια η μέθοδος του ερωτηματολογίου που 
χρησιμοποιήσαμε έχει και το εξής μειονέκτημα. Επειδή συμπληρώθηκαν κατά βάση 
από νεαρούς γονείς και κηδεμόνες των παιδιών στα σπίτια, δεν περιλαμβάνει ένα 
σημαντικό κομμάτι που είναι οι συμπολίτες μας μεγαλύτερης ηλικίας κι αυτό θα 
φανεί σε κάποιες ερωτήσεις κυρίως για την ανακύκλωση, από τις οποίες φαίνεται  
πως ένα πολύ μεγάλο δείγμα συμπολιτών κάνει ανακύκλωση, ενώ στην 
πραγματικότητα είναι λίγο μικρότερο. 

 Στην πρώτη ερώτηση βλέπουμε: «πόσο συχνά πετάτε τα απορρίμματά σας;» 
Νομίζω ότι επιβεβαιώνεται το αυτονόητο, αυτό που γνωρίζουμε οι περισσότεροι, ότι 
οι περισσότεροι πολίτες πετούνε τα απορρίμματα τους σε καθημερινή βάση. 

Μια ερώτηση που θα βοηθήσει το δήμο Βέροιας να οργανωθεί εσωτερικά και 
η οποία έχει να κάνει με το αν θεωρείτε τον κάδο των απορριμμάτων στην περιοχή 



σας ικανοποιητικό. Όπως βλέπουμε, ένα μεγάλο ποσοστό απαντά όχι κι ένα μεγάλο 
ποσοστό επίσης παρουσιάζει μια μέτρια κατάσταση. Είναι κάτι το οποίο η υπηρεσία 
κι ο αρμόδιος αντιδήμαρχος γνωρίζουν εδώ και καιρό και θα μεριμνήσουν ώστε να 
γίνει ότι καλύτερο μπορεί να γίνει.  

Εδώ είναι μια πολύ σημαντική ερώτηση. Όπως γνωρίζουμε σε πολλές 
προηγμένες κοινωνίες της δύσης, τα απορριμματοφόρα περνάνε  πολύ συγκεκριμένες 
ώρες και ημέρες από τις γειτονιές. Η απάντηση των συμπολιτών μας στην ερώτηση 
αυτή είναι ότι αν γνώριζαν τις ακριβείς ώρες θα προσαρμόζονταν, κάτι το οποίο μέχρι 
σήμερα δεν επιβεβαιώνεται από τη συμπεριφορά τους, γιατί πρόσφατα άλλαξε το 
πρόγραμμα αποκομιδής και έχουμε πλέον μόνο πρωινά δρομολόγια και βλέπουμε ότι 
εξακολουθούν να διατηρούν τις ίδιες συνήθειες. Εδώ φαίνεται ένα πολύ μεγάλο 
ποσοστό συμπολιτών σε συστηματική βάση να ανακυκλώνει, ή να έχει ανακυκλώσει. 
Γνωρίζουμε στην πραγματικότητα ότι αυτό το ποσοστό σίγουρα είναι μικρότερο γιατί 
όπως σας είπα πριν, στο ερωτηματολόγιο δεν συμπεριλαμβάνεται μια πολύ μεγάλη 
ομάδα συμπολιτών που είναι ηλικιωμένοι και υποθέτουμε ότι οι περισσότεροι από 
αυτούς δεν ανακυκλώνουν.  

Βλέπουμε στην ερώτηση για το αν χρησιμοποιούν οι συμπολίτες τον επόμενο 
κοντινότερο κάδο σε περίπτωση που είναι γεμάτος ο πλησιέστερος στη γειτονιά τους 
κάδος, ότι οι απαντήσεις είναι μοιρασμένες κι εδώ είναι η ίδια ερώτηση αλλά για τους 
κάδους ανακύκλωσης που όπως γνωρίζετε μέχρι πρότινος δεν ήταν κύρια ευθύνη του 
δήμου αλλά του ΕΣΔΑ και η ίδια ερώτηση και για το πρόγραμμα της ανακύκλωσης. 
Βλέπουμε ότι οι πολίτες δηλώνουν πρόθυμοι να ανταποκριθούν σε μια τέτοια 
αλλαγή.  

Αυτή η ερώτηση έχει να κάνει με το αν οι πολίτες πιέζουν τον όγκο των 
απορριμμάτων ώστε να μειώνεται ο όγκος, κάτι το οποίο είναι πάρα πολύ σημαντικό 
από τη στιγμή που αυξάνει το κόστος μεταφοράς των απορριμμάτων και νομίζω ότι 
αν οι πολίτες ανταποκρίνονταν σε κάτι τέτοιο, θα μείωνε και το συνολικό κόστος κι 
εγώ δεν νομίζω ότι είναι ιδιαίτερα ειλικρινείς σ’ αυτό.  

Εδώ είναι μια ερώτηση ειδική, για το σταθμό ανταποδοτικής ανακύκλωσης 
που είναι τοποθετημένος στην πλατεία Ωρολογίου και είναι μια περίπτωση, η οποία 
από τα στοιχεία που έχουμε μέχρι σήμερα πηγαίνει αρκετά καλά και ο δήμος θα 
αιτηθεί την τοποθέτηση νέων σταθμών σε άλλα σημεία της πόλης. Την Τέταρτη όπως 
λέει ο αντιδήμαρχος θα έχει επαφή με την εταιρία ανταποδοτικής ανακύκλωσης.  

Εδώ πέρα είναι μια ερώτηση περισσότερο κοινωνικής αλληλεγγύης, για το 
πώς διαχειρίζονται τα παλιά ρούχα, υποδήματα ή άλλα λευκά είδη οι συμπολίτες μας 
και για να δούμε αν υπάρχει κάποιο περιθώριο να τα αξιοποιήσουμε εμείς αναλόγως 
και να τα διανέμουμε σε συμπολίτες μας που έχουν ανάγκη.  

Τέλος κλείνει το ερωτηματολόγιο με μια ερώτηση που αφορά τον 
εθελοντισμό και την πρόθεση των συμπολιτών μας να συμμετέχουν σε μελλοντικές 
δράσεις. Να αναφέρω ότι υπήρχε μια ανοιχτή ερώτηση, όπου εκεί ελεύθερα ο 
ερωτώμενος μπορούσε να απαντήσει για το ποια πιστεύει είναι τα κυριότερα 
προβλήματα στο δήμο ή στη γειτονιά του. Νομίζω ότι ήταν πολύ καλή αυτή η 
ερώτηση, γιατί προέκυψαν απαντήσεις και αναδείχτηκαν προβλήματα τα οποία κι 
εμείς δε γνωρίζαμε κι επίσης υπήρχαν και κάποιες προτάσεις από πολίτες οι οποίες 
ήταν αρκετά ενδιαφέρουσες.  

Οι προσπάθειες μέχρι σήμερα ήταν η ευαισθητοποίηση των πολιτών μέσω 
δελτίων τύπου, η σημαντική ανανέωση του εξοπλισμού που πραγματοποιήθηκε τα 
προηγούμενα χρόνια τόσο σε απορριμματοφόρα όσο και σε σάρωθρα και σε άλλου 
είδους εξοπλισμό. Έγιναν και κάποιες εθελοντικές και εκπαιδευτικές δράσεις και 
κάποιες προτάσεις, από τις οποίες κάποιες υπάχθηκαν στο Γ΄ Κοινοτικό Πλαίσιο 
Στήριξης όπως και στο ΕΣΠΑ και αφορούσαν το γεωγραφικό σύστημα 
προσδιορισμού GIS, τις ηλεκτρονικές ετικέτες πάνω στους κάδους των 
απορριμμάτων κλπ.  

Βέβαια το καινούργιο σχέδιο θα προσπαθήσει να θέσει όλες τις προσπάθειες 
υπό ενιαίο πρίσμα, για να μη γίνονται αποσπασματικές κινήσεις, όπως έχουμε 
παρατηρήσει στο παρελθόν.  



Οι κύριοι στόχοι της εκστρατείας είναι η ενημέρωση και η ευαισθητοποίηση 
των πολιτών γύρω από ζητήματα σεβασμού και προστασίας του περιβάλλοντος, η 
ενίσχυση του προγράμματος αποκομιδής απορριμμάτων και ανακυκλώσιμων υλικών, 
η ενημέρωση των πολιτών σχετικά με τη λειτουργία του προγράμματος αποκομιδής 
και διαχείρισης απορριμμάτων, η εφαρμογή του κανονισμού καθαριότητας που οι 
περισσότεροι πολίτες αγνοούν την ύπαρξη του, η ανανέωση και η αναβάθμιση του 
υπάρχοντος δικτύου υποδομών και η έναρξη πιλοτικών εφαρμογών όπως για 
παράδειγμα θα μπορούσαν να είναι πάρκα για οικόσιτα ζώα, η τοποθέτηση κάδων για 
τη συγκέντρωση λευκών ειδών ή ρούχων που δε χρειάζονται συμπολίτες μας και 
πολλές άλλες.  

Νομίζω το κομμάτι της ενημέρωσης είναι το σημαντικότερο γιατί πολλές 
φορές παρατηρούμε κακές συμπεριφορές και πρακτικές από τους πολίτες, αλλά 
νομίζω στις περισσότερες των περιπτώσεων οφείλεται στην έλλειψη ενημέρωσης κι 
εκεί πρέπει να εστιάσουμε τις προσπάθειές μας. Να υποδείξουμε στους συμπολίτες 
μας καλές πρακτικές και φυσικά να τους ενημερώσουμε για όλα αυτά τα ζητήματα 
έτσι ώστε να περιμένουμε και τη δική του ανταπόκριση.  

Βλέπουμε σε αυτή την καρτέλα διάφορες προτεινόμενες δράσεις. Φυσικά η 
εκστρατεία θα έχει ένα κεντρικό μήνυμα το οποίο θα είναι αναγνωρίσιμο από όλους 
τους πολίτες σύντομα. Υπάρχει πρόθεση να δημιουργηθεί ένας πενταψήφιος 
τηλεφωνικός αριθμός, ο οποίος θα συνδεθεί με το γραφείο του δημότη έτσι ώστε να 
αναβαθμίσουμε το γραφείο. Ένας αριθμός που θα είναι πολύ εύκολο να 
απομνημονευθεί από τους συμπολίτες μας. Επίσης υπάρχει πρόθεση να δημιουργηθεί 
ειδικό link στο site του δήμου, με ένα ξεχωριστό banner στην κεντρική σελίδα, όπου 
ο επισκέπτης θα μπορεί να βρει όποια πληροφορία χρειάζεται γύρω από τα ζητήματα 
της καθαριότητας, video που θα «ανέβουν» και ο κανονισμός καθαριότητας.  

Οι επεκτάσεις του προγράμματος ανταποδοτικής ανακύκλωσης που σας 
ενημερώσαμε πιο πριν, είναι ένα αίτημα το οποίο θα προωθήσουμε την Τετάρτη όπως 
είπε ο αντιδήμαρχος. Η συνεργασία με το επιμελητήριο και τον εμπορικό σύλλογο για 
την ευαισθητοποίηση των καταστηματαρχών, οι οποίοι σε πολύ μεγάλο βαθμό είναι 
αυτοί που επιβαρύνουν περιβαλλοντικά το αστικό κέντρο και νομίζω ότι 
χρειαζόμαστε έναν ιδιαίτερο χειρισμό πάνω στο ζήτημα. Φυσικά η συνεργασία με τις 
διευθύνσεις πρωτοβάθμιας και δευτεροβάθμιας εκπαίδευσης, που έχει ήδη ξεκινήσει 
όπως ανέφερα και στην περίπτωση της έρευνας με το ερωτηματολόγιο και υπάρχει 
μια καταρχήν ασυμφωνία να προχωρήσουμε σε ένα μεσοπρόθεσμο σχέδιο δράσεων, 
ενημερωτικών και εκπαιδευτικών εκδηλώσεων. Είναι η διαφανής υπηρεσία 
καθαριότητας, δηλαδή μια τακτική ανάλυση του αριθμού εργαζομένων, του όγκου 
εργασίας των αναγκών του δήμου και του κόστους διαχείρισης των απορριμμάτων 
που θα μας βοηθήσει για καλύτερη οργάνωση και νομίζω ότι κρίνεται σκόπιμο 
κάποια στιγμή να δημιουργηθεί κι ένα γραφείο εθελοντισμού στο δήμο έτσι ώστε να 
δημιουργηθεί ένα μητρώο εθελοντών, ώστε όταν θα κληθούμε να διοργανώσουμε ένα 
εθελοντικό event, να μην λειτουργούμε αποσπασματικά, να μπορούμε να καλούμε 
συλλόγους αλλά και άτομα τα οποία θα υπάρχουν σε ένα μητρώο.  

Οι άλλες προτεινόμενες δράσεις είναι η μείωση των δρομολογίων των 
απορριμματοφόρων, ώστε να περιοριστεί το κόστος, κάτι το οποίο ήδη έχει 
πραγματοποιηθεί από τις 10 Οκτωβρίου όπως ανέφερα και πριν. Πρωινά μόνο 
δρομολόγια από Δευτέρα έως Σάββατο στο αστικό κέντρο και «κόπηκαν» τα 
δρομολόγια της Κυριακής, κάτι που βοηθά το δήμο να εξοικονομήσει σημαντικούς 
πόρους.  

Ωστόσο περιμένουμε και την ανάλογη ανταπόκριση των δημοτών σ’ αυτό το 
νέο πρόγραμμα. Αυτή είναι η δεύτερη πρόταση, η σύνδεση προσαρμογής των 
πολιτών με τη μείωση του κόστους διαχείρισης των απορριμμάτων όπως είπαμε, 
συμπιέζοντας τον όγκο των απορριμμάτων. Είναι κάτι το οποίο πρέπει να γίνει 
κατανοητό από τους πολίτες και είναι μια από τις βασικές μας προθέσεις.  

Δημιουργία της ανάλογης υποδομής για την ανακύκλωση ηλεκτρικών 
συσκευών κάθε μεγέθους, γιατί μπορεί να υπάρχει τυπική ανακύκλωση που γίνεται 
με τους μπλε κάδους αλλά δεν υπάρχει μια αντίστοιχη πρόβλεψη για ηλεκτρικές 
συσκευές. Είναι στις προθέσεις μας, αλλά αυτή τη στιγμή στο Δ.Βέροιας δεν έχουμε. 



Ενημέρωση και μέριμνα για οικοδομικά υλικά και γενικά για βαρέα και μη 
ανακυκλώσιμα απορρίμματα. Ήδη έχουν ληφθεί κάποιες πρωτοβουλίες για τη 
δημιουργία χώρου συγκέντρωσης αδρανών υλικών.  

Συνεχίζω με τις προτεινόμενες δράσεις. Ένα από τα σημαντικότερα κομμάτια 
είναι η περιφρούρηση του περιβάλλοντος και στην κατεύθυνση αυτή η κοινοποίηση 
και η ενημέρωση για τον κανονισμό καθαριότητας είναι από τα βασικότερα 
κομμάτια, όπως και η αξιοποίηση της δημοτικής αστυνομίας η οποία είναι 
επιφορτισμένη με την τήρηση του κανονισμού καθαριότητας. Επίσης, ένα άλλο 
εργαλείο που έχουμε στα χέρια μας είναι η εκμετάλλευση του συστήματος 
γεωγραφικής πληροφόρησης, το οποίο μπορεί πολύ εύκολα να εντοπίσει παράνομους 
χώρους οι οποίοι πρέπει να αποκατασταθούν. Στην κατεύθυνση αυτή όπως ειπώθηκε 
και νωρίτερα, οι νέες τεχνολογίες μπορούν να βοηθήσουν σημαντικά.  

Οι ηλεκτρονικές ετικέτες για τη διαχείριση των κάδων απορριμμάτων 
ανακύκλωσης, είναι ένα σύστημα που θα προειδοποιεί το κέντρο όταν ένας κάδος 
είναι γεμάτος και μπορεί να εξορθολογήσει συνολικά την αποκομιδή των 
απορριμμάτων όπως και το GIS, που καταγράφει τα δρομολόγια και την κίνηση των 
απορριμματοφόρων, μπορεί να μας δώσει πολύ σημαντικά στοιχεία για την 
κατανάλωση των απορριμματοφόρων και τις κινήσεις τους. Η προτεινόμενη περίοδος 
εφαρμογής είναι τα δυο έτη. Είναι ένα μεσοπρόθεσμο σχέδιο, με κύριο μήνυμα που 
προτείνεται να είναι «η πόλη μου, το σπίτι μου», έτσι ώστε σταδιακά να παγιωθεί η 
αντίληψη στους κόλπους της τοπικής κοινωνίας ότι και η πόλη μας και το χωριό μας 
αποτελεί προέκταση του σπιτιού μας, γιατί κινούμαστε καθημερινά σ’ αυτό, 
αφιερώνουμε ένα πολύ μεγάλο μέρος της επαγγελματικής και της κοινωνικής μας 
ζωής κι όπως μεριμνούμε για καθαριότητα του σπιτιού μας έτσι οφείλουμε να 
μεριμνούμε και για την καθαριότητα της πόλης μας και σαν κύριο μήνυμα το 
«σκεφτείτε καθαρά» ως έξυπνος και περιπαιχτικός τίτλος.  

Τέλος, όπως αναφέρθηκε και νωρίτερα αποτελεί ένα προσχέδιο  και κατά 
συνέπεια οποιαδήποτε πρόταση είναι ευπρόσδεκτη. Θα προσπαθήσουμε να 
αποφύγουμε τις αφίσες που συχνά έχει παρατηρηθεί ότι επιβαρύνουν περιβαλλοντικά 
το αστικό τοπίο και το κύριο μέσο μετάδοσης των μηνυμάτων θα είναι κάποια έντυπα 
που θα διανέμονται μέσα από τους λογαριασμούς της ΔΕΥΑΒ. 
 Δήμαρχος: Επειδή θα αποφύγουμε την αφίσα που ρυπαίνει, θα βάζουμε τα 
έντυπα στους λογαριασμούς της ΔΕΥΑΒ που πάνε σε όλα τα νοικοκυριά, σε όλο το 
δήμο. Η παραγωγή επίσης σύντομων video που θα υποδεικνύουν τις σωστές 
μεθόδους και πρακτικές γύρω από τις καθημερινές συνήθειες και θα αφορούν και τη 
διαχείριση των οικιακών απορριμμάτων και την ανακύκλωση, θα προβάλλονται σε 
κεντρικά σημεία και η παραγωγή αυτών των video, θα γίνει πάλι από εμάς, από τους 
ειδικούς συνεργάτες με μηδενικό κόστος.  

Επίσης για το link στην ιστοσελίδα του Δήμου αναφέρθηκε ο Στράτος πριν, 
τηλεοπτικά spot, ήδη έχουμε συζητήσει με την ΕΤ3 και με την TV100, η οποία 
αναμορφώνεται, ώστε να έχουμε προβολή τηλεοπτικών spot και παραγωγή.  

Έχει γίνει μια συζήτηση για κοινό μέτωπο με τους άλλους δήμους. Έχει πάρει 
το σχέδιο αυτό και ο δήμαρχος της Νάουσας. Επίσης θα υπάρχει προβολή σχετικών 
μηνυμάτων διαρκώς στις ηλεκτρονικές πινακίδες που διαθέτει ο δήμος. Υπάρχουν 
προσφορές και για νέες πινακίδες χωρίς χρήματα. Νομίζουμε ότι είναι ένα 
πρόγραμμα το οποίο όπως υπολογίζουμε θέλει δυο χρόνια για να δώσει 
αποτελέσματα, όπως είπε και ο Στράτος. Θέλει πολύ δουλειά, υπομονή και επιμονή, 
καθώς δεν είναι εύκολο από τη μια μέρα στην άλλη να αλλάξει νοοτροπία ο κόσμος, 
αλλά  όλοι μαζί νομίζω ότι μπορούμε να τα καταφέρουμε καλά. 
 Γκαμπέσης: Καταρχήν θα ήθελα να συγχαρώ την ομάδα που έκανε το 
προσχέδιο αυτό, όμως έχετε υπόψη σας για να είναι το αποτέλεσμα πραγματικό, 
πρέπει το δείγμα να είναι αντιπροσωπευτικό. Μήπως οδηγηθούμε σε λάθος δρόμο μια 
και εσείς ο ίδιος είπατε ότι δεν είναι αντιπροσωπευτικό; 
 Στράτος Τάκης: Τις αδυναμίες του δείγματος τις γνωρίζουμε κι εμείς, αλλά 
λόγω του ότι καλύπτει σχεδόν 3.000 νοικοκυριά που σας είπα ότι αντιστοιχούν σε 
περίπου 10%-15% του συνολικού αριθμού των νοικοκυριών, νομίζω ότι είναι ένα 
αρκετά καλό δείγμα και ένα ικανό εργαλείο. Δεν ισχυρίστηκα ότι είναι πανάκεια και 



δεν ισχυρίστηκα ότι όλες οι αποφάσεις μας στηρίζονται αποκλειστικά σε αυτά τα 
ευρήματα, είναι όμως ένα πολύ καλό εργαλείο το οποίο έχει ενδιαφέρον.  
 Παυλίδης: Η ερώτηση μου έχει να κάνει με το εξής: συμπεριλαμβάνεται μέσα 
σ’ αυτές τις δράσεις και η καταπολέμηση της πλαστικής σακούλας στην αγορά της 
Βέροιας, στο να υπάρχουνε χαρτοσακούλες ή αν θέλουν να υπάρχουν ειδικοί σάκοι 
για να καταπολεμήσουμε κι αυτό το φαινόμενο;  
 Στράτος Τάκης: Προς το παρόν δεν περιλαμβάνεται κάτι τέτοιο, αλλά ήδη 
προέκυψε μια πολύ ωραία πρόταση.  
 Θεοδωρίδης: Εγώ δεν έχω να πω πολλά γιατί όντως είχε γίνει και μια 
συνέντευξη τύπου πάνω στο αντικείμενο αυτό που συζητήσαμε προηγουμένως. Αυτό 
που ήθελα να πω είναι ότι (Στο σημείο αυτό γίνεται αλλαγή μαγνητοφώνησης της 
επόμενης πλευράς κασέτας) είτε φταίει το ότι είναι βρώμικη, είτε φταίει ότι λείπουν 
καπάκια ή οτιδήποτε. Ξεκινήσαμε όμως εδώ και νομίζω ότι πάμε σχετικά καλά 
σύμφωνα με τα κονδύλια που έχουμε.  

Αυτό που ήθελα να πω εγώ είναι ότι προσπάθεια η δική μας είναι μια άλλη 
φιλοσοφία, η οποία στηρίζεται σε τρεις παράγοντες που μετέχουν στην καθαριότητα. 
Πρώτο είναι ο πολίτης, το δεύτερο είναι η υπηρεσία και το τρίτο είναι η δημοτική 
αστυνομία. Εμείς λέμε ότι σκοπός μας για να πετύχει αυτό το κομμάτι της 
καθαριότητας, είναι να μάθουμε να μη βρωμίζουμε την πόλη για να μη χρειάζεται να 
την καθαρίζουμε. Πιστεύω ότι οι πολίτες σε μεγάλο ποσοστό θα ευαισθητοποιηθούν 
κι από αυτά που βλέπουμε σήμερα, η υπηρεσία κινείται νομίζω σχετικά καλά αν και 
το προσωπικό το οποίο διαθέτουμε αυτή τη στιγμή δεν είναι ούτε το καλύτερο σε 
ποιότητα αλλά ούτε και σε ποσότητα. Το τελευταίο κομμάτι που αφήνω ως συνδετικό 
κρίκο μεταξύ  αυτών είναι η δημοτική αστυνομία, η οποία ελπίζουμε τουλάχιστον με 
τον καινούργιο κανονισμό που θα είναι πιο αυστηρός, να συμβάλλει ώστε ο πολίτης 
που δε θέλει να βοηθήσει, να συνετιστεί και να βοηθήσει. Έχω να κάνω όμως ένα 
μικρό παράπονο από τη μεριά μου. Παρατηρώ ότι κάθε φορά που συζητάμε θέματα 
καθαριότητας δεν υπάρχει η απαραίτητη προσοχή από όλους τους συναδέλφους. Δεν 
ξέρω αν φταίω εγώ γιατί δε γεμίζω το μάτι σε κάποιους, δεν ξέρω τι ακριβώς φταίει, 
πάντως αυτό που έχει σημασία είναι ότι είναι η καθημερινότητα που θα πρέπει να 
φροντίσουμε να τη βελτιώσουμε. Οι προτάσεις πιστεύω ότι πρέπει να γίνουν από 
όλους κι όλοι μαζί να βοηθήσουμε στο κομμάτι που λέγεται καθαριότητα, γιατί 
αφορά θέματα υγείας αλλά και θέματα οικονομίας.  
 Δήμαρχος: Αγαπητοί συνάδελφοι κάναμε μια έρευνα με το επιστημονικό 
δυναμικό που διαθέτουμε. Δούλεψε ο Στράτος ο Τάκης, ο Σάμιουελ ο Σαλέμ, 
βοήθησαν πολύ από την πρωτοβάθμια και δευτεροβάθμια και βέβαια δούλεψαν και 
πάρα πολλοί εθελοντές οι οποίοι αποκρυπτογράφησαν όλα αυτά τα ερωτηματολόγια 
που ήρθαν. Φαντάζεστε ότι ήταν 2.732 νοικοκυριά, στα νοικοκυριά αυτά, για να πω 
για το δείγμα μια κουβέντα, υπάρχουν όλες οι ηλικίες. Σε ένα σπίτι μπορεί να υπάρχει 
και ο παππούς και ο έφηβος και η μάνα και ο πατέρας, είναι οι δυναμικές ηλικίες 
κυρίως που εκφράζονται και αυτοί που παράγουν και το πολύ σκουπίδι σήμερα. 
Κ.Παυλίδη είναι μια εξαιρετική ιδέα φυσικά και πολλά τέτοια θα αποτελέσουν 
υποπροτάσεις των προτάσεων που κατατίθενται. Μικρά παρκάκια για τα οικόσιτα 
ζώα, ώστε να μην τα πηγαίνουν όπου να είναι, με ειδική διαρρύθμιση 3x3 μέτρα σε 
κάθε πάρκο.  
 Πρόεδρος: Ήδη η δήμαρχος έκανε μια διευκρίνιση, έγινε μια παρουσίαση 
ενός προσχεδίου, μιας πρότασης. Αν αυτή η πρόταση μας βρίσκει ριζικά αντίθετους, 
την απορρίπτουμε. Θα πάρουμε μια απόφαση αν συμφωνούμε στους γενικούς άξονες 
αυτής της πρότασης. Λέμε καταρχήν ναι σ’ αυτό το προσχέδιο, ή αν έχουμε ριζικά 
αντίθετη άποψη από την πρόταση θα επιλέξουμε την αρνητική ψήφο.  
 Δήμαρχος: Καταρχήν μπορεί να τεθεί στο σώμα ένα θέμα, το αν υπάρχει 
αναγκαιότητα να προχωρήσουμε σ’ αυτά τα πράγματα, γιατί κάποια στιγμή πρέπει να 
γίνει κάτι οργανωμένο. Αν κρίνουμε λοιπόν ότι υπάρχει αναγκαιότητα είναι το πρώτο 
ζητούμενο και μπορούμε να πούμε ναι, καταρχήν υπάρχει αναγκαιότητα να το δούμε. 
 Από εκεί και πέρα όλα προσαρμόζονται, προστίθενται, νομίζω ότι δεν έχουμε 
να αφαιρέσουμε κάτι, αλλά κάθε ιδέα, κάθε πρόταση είναι σίγουρα πολύ χρήσιμη 
προς αυτή την κατεύθυνση. 



 Τσαβδαρίδης: Για όλους όσους διαμένουν στο δήμο της Βέροιας η 
καθαριότητα είναι ένα από τα πιο σημαντικά προβλήματα που αντιμετωπίζει ο ενιαίος 
δήμος. Η αλήθεια είναι ότι παρά τις προσπάθειες που έχουν γίνει από την πλευρά του 
δήμου, το επίπεδο της καθαριότητας στην πόλη και στα χωριά δεν είναι αυτό που θα 
επιθυμούσε ο καθένας από εμάς και το λέω αυτό χωρίς καμιά διάθεση να 
αντιπολιτευτώ το δήμο. 

Νομίζω τα μηνύματα από τους κατοίκους τα λαμβάνετε κι εσείς κι εμείς, και 
προφανώς πάμε σ’ αυτό το σχέδιο. Αναγκάστηκε ο δήμος της Βέροιας να εκπονήσει 
αυτό το σχέδιο και να μπει σε ένα ερωτηματολόγιο, προφανώς γιατί διέγνωσε το 
πρόβλημα και προφανώς γιατί θέλει να δρομολογήσει κάποιες λύσεις. Διαφορετικά 
αν όλα τα πράγματα ήταν καλά στο θέμα της καθαριότητας στο δήμο της Βέροιας δε 
θα συζητούσαμε σήμερα για προτεινόμενο σχέδιο δράσης.  

Φοβούμαι όμως επειδή αυτή η δημοτική αρχή έχει δώσει δείγματα ότι στο 
σχεδιασμό μπορεί να τα καταφέρνει καλά, στην υλοποίηση είναι εκεί που πάσχει το 
πράγμα. Φοβούμαι μήπως και αυτό το σχέδιο δράσης μείνει ένα γράμμα κενό όπως 
μείνανε γράμματα κενά κι άλλα φιλόδοξα σχέδια δράσης, που ήταν μόνο 
προγραμματισμός και σχεδιασμός κάποιων δράσεων οι οποίες ουδέποτε 
υλοποιήθηκαν. Και φοβούμαι, επειδή πολύ θέμα έγινε και προεκλογικά για την 
καθαριότητα, ότι αυτό το σχέδιο δράσης θα είναι λίγο στάχτη στα μάτια των δημοτών 
της Βέροιας, προκειμένου αυτή η δημοτική αρχή να πει, ξέρετε; Ναι, πράγματι 
υπάρχει πρόβλημα στην καθαριότητα, πράγματι το εντοπίσαμε, πράγματι όμως εμείς 
προσδοκώντας να λύσουμε το πρόβλημα εκπονήσαμε κι ένα σχέδιο δράσης 
μεσοπρόθεσμο.  

Κ.Τάκη μη χρησιμοποιείτε τέτοιες εκφράσεις, δημιουργούν άσχημους 
συνειρμούς και τα μεσοπρόθεσμα βούλιαξαν την Ελλάδα στο χάος. Μην αδικείτε το 
πρόγραμμα που φτιάξατε εσείς, με  ένα χαρακτηρισμό ο οποίος δεν ταιριάζει νομίζω 
και δεν είναι και τόσο αποδεκτός στις μέρες μας.  

Φοβούμαι λοιπόν δήμαρχε ότι αυτό το μεσοπρόθεσμο σχέδιο θα μείνει 
μεσοπρόθεσμο σχέδιο, τα δυο χρόνια θα γίνουν περισσότερα από δυο. Στη σωστή 
κατεύθυνση είναι όλα αυτά, μπορούν να εμπλουτιστούν και με άλλες προτάσεις 
ενδεχομένως, νομίζω ότι αν βάλετε μέσα στις δράσεις ενασχόληση των παιδιών κι 
ευαισθητοποίηση των μαθητών, θα είναι προς τη σωστή κατεύθυνση και έτσι αν 
ξεκινήσουμε από τα παιδιά τουλάχιστον θα δημιουργήσουμε και μια νέα γενιά πιο 
ευαισθητοποιημένη από ότι είμαστε εμείς οι μεγαλύτεροι και νομίζω ότι θα λύσουμε 
και μακροπρόθεσμα το πρόβλημα. Από εκεί και πέρα φροντίστε εσείς να εφαρμόσετε 
αυτά που προτείνετε, έστω μερικά, γιατί είναι πολύ φιλόδοξο το πρόγραμμα και 
μακάρι να έχουμε απτά αποτελέσματα και να μας φέρετε κι ένα χρονοδιάγραμμα, 
αφού το αποφασίσουμε να το υλοποιήσουμε, για το πότε όλα αυτά που λέτε έχουν 
υλοποιηθεί, μη μείνει σαν αυτό το προεκλογικό φυλλάδιο που το φέρνω πάντα μαζί 
μου και έχετε καταγράψει διάφορα πάλι φιλόδοξα προγράμματα  που δεν έχετε κάνει 
απολύτως τίποτα. Δεν έχετε πρόβλημα στο σχεδιασμό, στην υλοποίηση έχετε 
πρόβλημα κα δήμαρχε.  
 Τσιαμήτρος: Θα ήθελα να δώσω μια ιδέα για αυτό το πρόγραμμα. Θέλω να 
σας πω ότι η δημοτική κοινότητα έχει ασχοληθεί πολύ με το θέμα των σκουπιδιών. 
Είναι στη διάθεση του δήμου και το ξέρουν οι αρμόδιοι, μια προσφορά από μια 
εταιρία οπτικοαουστικών παραγωγών της πόλης μας για δημιουργία επαγγελματικού 
video, στην κατεύθυνση που έχει το σχέδιο της ομάδας. Δηλαδή αντί να το παράγουν 
το video οι συνεργάτες του δήμου μπορεί να παραχθεί από μια εταιρία η οποία κάνει 
επαγγελματική δουλειά και θα είναι εντελώς δωρεάν. Η προσφορά είναι από τη 
δημοτική κοινότητα.  

Επίσης, ένα δεύτερο που ήθελα να πω, χαίρομαι με τον κ.Παυλίδη 
συμπίπτουμε στις ιδέες αλλά θα διεκδικήσω την πατρότητα για τη δημοτική 
κοινότητα. Είναι απόφαση του προηγούμενου συμβουλίου μας και πρόταση προς το 
δήμο η καταπολέμηση των πλαστικών σακουλών και η χρησιμοποίηση χάρτινων 
σακουλών. Ακούγοντας αυτό, μου γεννήθηκε η ιδέα μήπως θα πρέπει τις αποφάσεις 
μας να τις φέρνουμε εδώ προ ημερησίας και να τις λέμε στο Δ.Σ. αντί να τις 
γράφουμε και να τις στέλνουμε;  



 Μιχαηλίδης: Πρόεδρε πρέπει πρώτα από όλα να δώσω συγχαρητήρια στην 
ομάδα που έκανε αυτή τη δουλειά κι ιδιαίτερα στον αντιδήμαρχο καθαριότητας τον 
κ.Θεοδωρίδη, γιατί πιστεύω ότι αυτό είναι ένα εργαλείο που θα αποτελέσει την αρχή 
για να εξελιχθεί αυτή η προσπάθεια μας και να φτάσουμε στο στόχο, να εντοπίσουμε 
τα προβλήματα και να μπορέσουμε να λύσουμε ό,τι μπορούμε να λύσουμε. Επίσης 
αυτό που θέλω να πω, είναι ότι γίνεται σαφές από το ερωτηματολόγιο το οποίο έχω 
μελετήσει με προσοχή, ότι υπάρχει μεγάλη άγνοια δήμαρχε των συνδημοτών μας, για 
πάρα πολλά ζητήματα, είτε αυτά αφορούν τη συχνότητα που πρέπει να αφήνουν τα 
απορρίμματα τους στους κάδους, είτε άγνοια για βασικό πυλώνα αυτής της 
προσπάθειας που είναι η ανακύκλωση, όπως και άγνοια για το ωρολόγιο πρόγραμμα 
με το οποίο βγαίνουν τα απορριμματοφόρα κλπ.  

Θεωρώ ότι το μυστικό στην επιτυχία είναι η ενημέρωση, η οποία προτείνεται 
με διάφορους τρόπους και θα μπορούσαμε σ’ αυτό το κομμάτι να εντάξουμε και ένα 
μητρώο με το σύγχρονο τρόπο επικοινωνίας που είναι τα e-mails, όσων δημοτών μας 
μπορούν να καταθέσουν αυτή την προσωπική τους ηλεκτρονική διεύθυνση. Θεωρώ 
ότι πρέπει να δώσουμε μια βαρύτητα στην ανακύκλωση, θα πρέπει να κινηθεί ο 
αντιδήμαρχος και η υπηρεσία καθαριότητας για την επέκταση του προγράμματος 
ανταποδοτικών κάδων και σε άλλα σημεία, γιατί ο Έλληνας θέλει ερέθισμα για να 
ξεκινήσει και μετά θα του αρέσει. Έτσι πιστεύω με τη σωστή πληροφόρηση και 
ενημέρωση των συνδημοτών μας, με την εκστρατεία την οποία εδώ κατατίθεται αλλά 
και με τη διάθεση και τη βούληση όλων μας να το υποστηρίξουμε αυτό το 
πρόγραμμα, μπορούμε πραγματικά να πετύχουμε κι αυτό θα είναι η αρχή. Μπορεί να 
μας κουράσει στην αρχή για να φτάσουμε στο επιθυμητό σημείο που είναι η 
ενημέρωση όλου του κόσμου, ακόμη και την  τρίτη ηλικία, αλλά αν αυτή η αγωγή 
ξεκινήσει σε όλους εμάς, σε όλους τους δημότες μας και κυρίως στα σχολεία, τότε 
εγώ είμαι σίγουρος ότι θα πετύχουμε. Βέβαια πρέπει σε αυτό να προσαρμοστεί κατ’ 
εμέ ο πετυχημένος κανονισμός καθαριότητας που έχει γίνει επί ημερών του 
κ.Γκαμπέση, ώστε να γίνει ένα πλήρες αν θέλετε εγχειρίδιο δράσης και μ’ αυτό να 
κινηθούμε. Για ακόμη μια φορά συγχαρητήρια στην ομάδα και στον αντιδήμαρχο. 
 Γκαμπέσης: Είπα συγχαρητήρια στην ομάδα που εκπόνησε τη μελέτη, θεωρώ 
ότι είναι μια μελέτη η οποία επιδέχεται πολλές βελτιώσεις αλλά θεωρώ επίσης ότι 
υπάρχουν και αυτονόητα κομμάτια. Η καθαριότητα, η δημόσια υγεία, η ποιότητα 
ζωής είναι δείγματα πολιτισμού, αφορούν όλους μας. Για να το πετύχουμε αυτό δε 
χρειάζεται μόνο μελέτες σαν αυτή που είδαμε, χρειάζεται να οικοδομήσουμε τη 
συνείδηση των μικρών παιδιών τα οποία αν είναι δυνατόν από το δημοτικό, από το 
νηπιαγωγείο να ξεκινήσουν με ομάδες εργασίας, με ομάδες οι οποίες έμπρακτα θα 
μπουν στο πνεύμα της καθαριότητας, της ανακύκλωσης κλπ και θα μεταφέρουν στο 
σπίτι αυτά που θα μάθουν στο σχολείο και μ’ αυτόν τον τρόπο σιγά-σιγά θα υπάρξει 
μια αναβάθμιση στη συνείδηση όλων μας, κάτι που είχα ξεκινήσει εγώ το 2003 και 
2004 και δυστυχώς στη συνέχεια έμεινε στάσιμο.  

Πρέπει επίσης να αφήσουμε τη θεωρία και να πάμε στην πράξη. Η σημερινή 
κατάσταση είναι ότι δεν θέλουμε τη Βέροια να είναι σε αυτή την άθλια κατάσταση 
από πλευράς καθαριότητας. Δικαιολογίες υπάρχουν, κατανοώ ότι τα κονδύλια ίσως 
να είναι περιορισμένα, αλλά δε φταίνε μόνο αυτά. Φταίει ο κακός χειρισμός του 
ανθρώπινου δυναμικού, φταίνε και πολλά άλλα πράγματα, τα οποία δεν είναι της 
παρούσης. Πρέπει η προσπάθεια να έχει πιο ρεαλιστικούς στόχους και για να έχει 
ρεαλιστικούς στόχους, πρέπει να κάνουμε μια σύγκριση το που είμαστε σήμερα.  

Ο υφιστάμενος κανονισμός καθαριότητας ήταν ένα εργαλείο το οποίο δεν 
αξιοποιήθηκε. Για να αποδειχτεί το ότι δεν αξιοποιήθηκε, θα σας κάνω ρητορικά 
ερωτήματα. Πόσοι έχουν τιμωρηθεί διότι δεν πετάξαν σωστά τα σκουπίδια, τις 
συσκευασίες των καταστημάτων εννοώ και τα πετάνε μέσα σε ένα κάδο, γεμίζει ο 
κάδος και μετά έρχεται η νοικοκυρά και πετάει τα σκουπίδια τα οικιακά έξω γιατί 
είναι γεμάτα; Είμαι σίγουρος ότι κανένας δεν τιμωρήθηκε. Πόσοι από αυτούς που 
έχουν τα σκυλάκια τους στο σπίτι τιμωρήθηκαν όταν ανεξέλεγκτα βγάζουν τα σκυλιά 
τους έξω και όλα τα οικόσιτα ζώα για να μπορέσουν να κάνουν αυτά που κάνουν; 
Κανένας. Κι όμως για όλα αυτά υπάρχουν σαφέστατες ποινές στον κανονισμό 



καθαριότητας οι οποίες δεν εφαρμόστηκαν. Επομένως δεν πρέπει να περιμένουμε να 
γίνει ένα παρκάκι 3x3 που είπε η δήμαρχος για να πηγαίνουν εκεί 

Να πάρετε τον κανονισμό και να πείτε, άρθρο τάδε, προβλέπεται ποινή τάδε 
γι’ αυτούς οι οποίοι έχουν πετάξει ανεξέλεγκτα τα σκουπίδια τους, επιβληθείσες 
ποινές μηδέν. Άρθρο 2, επιβληθείσες ποινές μηδέν. Όταν λοιπόν μαζέψουμε όλα τα 
κουλούρια και κάνουμε την αυτοκριτική μας, τότε μπορούμε να συζητήσουμε αν 
θέλουμε επί της ουσίας τον κανονισμό καθαριότητας, διότι διαφορετικά μιλάμε για να 
μιλάμε κι είναι εύκολο να κάνουμε ευχές στο Θεό και να λέμε φταίει ο δίπλα πάντοτε 
και ο γείτονας κλπ  

Εννοώ ότι είναι θέμα πολιτισμού. Ο δήμος πρέπει να δώσει το καλό 
παράδειγμα κι εμείς όλοι μας να είμαστε εκείνοι που θα περιφρουρήσουμε τον 
κανονισμό. Δεν είναι δυνατόν να περπατάει κάποιος στο δρόμο και από το πάνω 
μπαλκόνι να πέφτουν ανεξέλεγκτα τα νερά. Υπάρχει ο κανονισμός που λέει τόσο η 
ποινή και τόσο  η υποχρέωση. Αυτά εδώ αντιδήμαρχε πρέπει να τα υποστηρίξεις, να 
τα υποστηρίξουμε όλοι μας, γιατί δεν είναι μόνο θέμα της δημοτικής αρχής σε τελική 
ανάλυση, είναι θέμα όλων μας, είναι θέμα πολιτισμού όπως είπα κι από εκεί και πέρα 
είναι και θέμα υγείας και ποιότητας ζωής όλων μας.  

Καλή η προσπάθεια, έχει πολύ δρόμο αλλά πρέπει κυρίως εσείς που είστε στη 
δημοτική αρχή τα τελευταία πέντε χρόνια, να κάνετε την αυτοκριτική σας γιατί 
φτάσαμε σ’ αυτό το χάλι.  
 Μελιόπουλος: Εγώ θα ήθελα δήμαρχε να σταθώ λίγο στο εισηγητικό 
σημείωμα σας. Τι γράφετε εκεί μέσα; Ότι η πρόσφατη διοικητική μεταρρύθμιση του 
«Καλλικράτη» σε συνδυασμό με την αρνητική συγκυρία της δημοσιονομικής κρίσης 
είναι μια από τις αιτίες, από τα προβλήματα τέλος πάντων που αντιμετωπίζουμε. 
Επίσης η δραματική μείωση της χρηματοδότησης των ΟΤΑ, το πάγωμα των 
διαδικασιών πρόσληψης προσωπικού οργανικών θέσεων μέσω ΑΣΕΠ και ο 
περιορισμός των προσλήψεων εποχικού προσωπικού. Συμφωνούμε στην περιγραφή, 
θα ήταν όμως πιο ειλικρινές αν περιγράφατε και τις αιτίες και ποιοι συμφώνησαν σ’ 
αυτά; Δε νομίζω να ωφελήσει κάτι παραπάνω, όλοι τα ξέρουμε, πως η  ΚΕΔΚΕ, με 
όλες τις παρατάξεις, Ν.Δ., ΠΑ.ΣΟ.Κ., ΣΥΝΑΣΠΙΣΜΟΣ, ΛΑ.Ο.Σ., συναίνεσαν στο 
να μειωθεί η χρηματοδότηση από τα 9 δις στα 1,7 και επιπλέον και η ΣΑΤΑ που πάλι 
το ίδιο θα γίνει, από τα 720 στα 77 μέχρι τώρα. Να μη μιλήσουμε και για τη 
δημοσιονομική κρίση και ποιοι φταίνε. Αφού τα προβλήματα ήδη τα περιγράψαμε 
και τα γνωρίζουμε όλα πως προσπαθείτε να λύσετε το πρόβλημα; Θα σα διαβάσω 
πάλι: Βελτίωση του εσωτερικού περιβάλλοντος της υπηρεσίας καθαριότητας, τον 
εξορθολογισμό των διαθέσιμων πόρων, ανθρώπινων, οικονομικών, υλικών και την 
εισαγωγή καινοτόμων πολιτικών εφαρμογών, πρωτοβουλίες και δράσεις 
ευαισθητοποίησης των πολιτών, καλά είμαστε σοβαροί; Είναι δυνατόν τα 
προβλήματα που όπως παραδέχεστε που δημιουργεί ο Καλλικράτης, η 
δημοσιονομική κρίση, το πάγωμα των προσλήψεων να τα λύσουμε με εξορθολογισμό 
των διαθέσιμων πόρων; να τα λύσουμε με απλήρωτη εργασία όπως είναι ο 
εθελοντισμός; Κι εδώ πέρα πλέον με φοβίζει πάρα πολύ και πρέπει οι υπάλληλοι αυτό 
να το δώσουν σημασία στην καθαριότητα. Τι σημαίνει κ.Θεοδωρίδη ότι το 
προσωπικό δεν είναι επαρκές σε ποιότητα; Τι σημαίνει εξορθολογισμός των 
ανθρώπινων διαθέσιμων πόρων; Για εμάς σημαίνει κατασυκοφάντηση των 
εργαζομένων και απολύσεις μετά, είτε μέσω εφεδρείας είτε μέσω άλλου δεν ξέρω 
τίνος τρόπου. 
 Θεοδωρίδης: Ίσως δεν καταλάβατε τι έχω πει κ.Μελιόπουλε. Ας ξεκινήσω 
ένα-ένα τα θέματα. Είπα από την αρχή, ότι από την υπηρεσία κι από τα παιδιά είμαι 
ικανοποιημένος, αλλά δεν το πήρατε υπόψη σας καθόλου αυτό που έχω πει. Έχω πει 
κι ένα άλλο πράγμα κατά καιρούς, ότι όσον αφορά την ποιότητα των εργαζομένων, 
όλοι γνωρίζετε, δεν είμαστε από άλλο πλανήτη, με τι τρόπο γίνονταν οι προσλήψεις 
πριν μερικά χρονιά και ποιοι πήγαιναν στην καθαριότητα. Ελάτε στο γραφείο να δείτε 
τι είναι η ποιότητα. Ένα μέρος όμως είναι και κακή ποιότητα, αλλά θα έλεγα και 
κακή νοοτροπία κι αν αυτά έχουν σχέση με τις απολύσεις, αν νομίζετε ένας 
εργαζόμενος που δε δουλεύει πρέπει να τον κρατάμε εκεί, να τον κρατάμε, δε μίλησα 
ποτέ για ιδιωτικοποίηση. Ζήτησα και από τη δική σας ομάδα να με βοηθήσετε με τις 



ιδέες και τις προτάσεις σας, όσον αφορά τουλάχιστον το κομμάτι των εργαζομένων. 
Ανταπόκριση καμία. Πάω παρακάτω. Όσον αφορά για τις σακούλες που ειπώθηκε 
εδώ μέσα, στο εξωτερικό θέλω να ξέρετε ότι η σακούλα κοστολογείται στο 
μπακάλικο, στο super market. Ο πολίτης πληρώνει τη σακούλα για να φύγει, είναι 
ένας τρόπος δηλαδή άμεσος αυτός, ώστε να μπορέσει να καταλάβει ο πολίτης ότι κι 
αυτό είναι ένα κομμάτι του κόστους. Ο Έλληνας δυστυχώς δεν υπολογίζει ούτε τις 
δεκάρες, δεν υπολογίζει τίποτα. Ήδη όμως ορισμένες ομάδες από τους επαγγελματίες 
και μεταξύ αυτών είναι και η δική μας κατηγορία, οι φαρμακοποιοί, δίνουμε 
σακούλες πολλαπλής χρήσης, οι περισσότεροι δηλαδή χρησιμοποιούν, μακάρι να 
πάμε και στα  super market. Στο εξωτερικό π.χ. δίνονται πάνινες σακούλες και 
μακάρι να πάμε προς τα εκεί. Όσον αφορά για τις χάρτινες, επειδή το έχουμε ψάξει 
πάρα πολύ, το κόστος είναι πάρα πολύ μεγάλο. Υπάρχουν κι εκεί τύποι από σακούλες 
χάρτινες, είναι από υλικά τα οποία διασπώνται πολύ γρήγορα, βέβαια οι ημερομηνίες 
λήξης είναι πολύ μικρές, το κόστος πολύ μεγάλο και αμφιβάλλω αν πολλοί από τους 
επαγγελματίες μπορούν να μπουν σ’ αυτή τη διαδικασία. Πάντως καλά είναι να το 
κοιτάξουμε αυτό το κομμάτι με τη σακούλα και δεν είναι κακό.  

Όσον αφορά για το αν τα χωριά ή η πόλη είναι καθαρότερη, ήταν κι ένα θέμα 
όπως είπε και ο κ.Τσαβδαρίδης προεκλογικό. Νομίζω οι εκλογές έχουν λήξει και ότι 
τα πράγματα πρέπει να πάνε σε άλλη βάση. Δε νομίζω ότι είμαστε χειρότερα από πριν 
κι αν πάμε στον κανονισμό καθαριότητας κ.Γκαμπέση, ναι το δέχομαι, ψηφίσατε ένα 
κανονισμό, φέρτε μου εσείς τουλάχιστον στατιστικά στοιχεία, πότε από τότε 
εφαρμόστηκε κι εγώ θα σας πω.  

Επί δικής μου θητείας τουλάχιστον κι έχουν έρθει εδώ στο Δ.Σ. τα στατιστικά 
στοιχεία που ζήτησα το Σεπτέμβριο μήνα από τη δημοτική αστυνομία, γιατί κι εκεί 
τους κυνηγώ και ξέρει ο κ.Τσαβδαρίδης, έχει γίνει μάρτυρας κάποιου επεισοδίου με 
τη δημοτική αστυνομία, έχει γίνει μάρτυρας και ξύλο κόντεψα να φάω και «νούμερο» 
με χαρακτήρισαν. Το μήνα Σεπτέμβριο από τα στατιστικά στοιχεία που ζήτησα από 
τη δημοτική αστυνομία και το έχω πει ότι δε λειτουργεί καλά. Κάθε φορά ζητώ από 
τους κυρίους αυτούς ότι κλήσεις δίνουν, όποιους πολίτες γράφουν, να μου στέλνουν 
αντίστοιχα στοιχεία. Είχα εβδομήντα περιστατικά το μήνα Σεπτέμβριο εκ των οποίων 
τα εξήντα πέντε ήταν από αφισοκόλληση. Δηλαδή μια εύκολη λύση, πηγαίναμε στην 
κολώνα, φωτογραφίζαμε, ερχόταν εδώ και τους αθωώναμε.  

Έχουμε πέντε περιστατικά μονάχα από τα εβδομήντα από αυτά που ζήτησα 
μέχρι το Σεπτέμβριο, από τα οποία τα τέσσερα τα κάλεσα επί τόπου εγώ. Ένα 
περιστατικό έχει με τις πολυκατοικίες που λέτε που κατεβαίνει κάτω από την κυρία 
από το μπαλκόνι π.χ. και το οποίο αφού έγινε καταγγελία πήγε εκεί. Άρα, στην ουσία 
η δημοτική αστυνομία για εμένα είναι σαν να μην υπάρχει. Είναι ξεκάθαρο, το έχω 
πει από την αρχή κι εδώ είμαστε να δούμε πως θα το λύσουμε. Όλα αυτά όμως έχουν 
σχέση. Εγώ πιστεύω ότι όλοι πρέπει να βοηθήσουμε, ούτε οι εκλογές τελείωσαν, σε 
τρία χρόνια που θα ξαναγίνουν ο κόσμος θα αποφασίσει ποιον θα δώσει την εξουσία 
για να το διαχειριστεί καλύτερα. Όλα όμως πάντοτε να ξέρετε κατά τη γνώμη τη δική 
μου, έχουν σχέση με την οικονομία.  

Το ότι πετύχαμε αυτή τη στιγμή και μπορεί η κα Αρχοντάκη να το 
επιβεβαιώσει αυτό εδώ, τουλάχιστον όσον αφορά το κόστος είμαστε σε πολύ 
καλύτερα επίπεδα από πριν, μπορείτε να το ψάξετε, να το δείτε και μακάρι να 
βοηθήσετε όλοι για να περάσουμε τροποποίηση, σε ορισμένα κομμάτια που αφορούν 
τους κάδους. 
 Μελιόπουλος: Κ.Θεοδωρίδη για τις προτάσεις, έχετε ακούσει επανειλημμένα 
εδώ προτάσεις. Μεταξύ άλλων μιλήσαμε για μόνιμους εργαζόμενους, μιλήσαμε για 
τη μη ιδιωτικοποίηση του τομέα της καθαριότητας η οποία γίνεται. Έχει γίνει ήδη με 
τη μεταφορά των σκουπιδιών στην Κοζάνη, γίνεται και τώρα εδώ στο Δ.Σ. με την 
ανάθεση της ανακύκλωσης των ηλεκτρικών και ηλεκτρονικών συσκευών στην 
ανακύκλωση ΑΕ. Έχουμε και μια άλλη πρόταση. Πρέπει το Δ.Σ. να πάρει μια 
απόφαση ότι δε θα προχωρήσει στην περαιτέρω ιδιωτικοποίηση, ότι ο τομέας 
καθαριότητας έστω αυτός ο λειψός που έχει μείνει, θα παραμείνει στο δήμο.  
 Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα με την εισήγηση της Δημάρχου; 
 Σύμβουλοι: Ναι. 



 Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν οι σύμβουλοι Ι. Σοφρόνωφ, Γ. 
Μελιόπουλος. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 21-10-2011 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Το κατατεθέν σχέδιο εκστρατείας για την καθαριότητα στον Δήμο Βέροιας. 
3.- Τις απόψεις και προτάσεις της Δημάρχου και των δημοτικών συμβούλων, όπως 
αυτές αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
4.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
5.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010. 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 

 Εγκρίνει το Σχέδιο Εκστρατείας για την Καθαριότητα στον Δήμο Βέροιας, 
όπως αυτό συντάχθηκε από τον ειδικό συνεργάτη της Δημάρχου Ευστράτιο Τάκη και 
συνοδεύει την απόφαση αυτή. 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  703/ 2011 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Νικόλαος Μαυροκεφαλίδης 

 
 

Δημητρούλα Γκέκα 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Η. Τσιαμήτρος  
Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Χ. Δουλγερίδου  
Ν.  Τσιαμήτρος  Ι. Λιάτσου  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου  Α. Βοργιαζίδου  
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου  Η. Μπατσαράς  
Π. Παυλίδης  Ι. Χειμώνας  
Τ. Χατζηαθανασίου  Ν. Αγγέλου  
Θ. Αγγελίνας  Μ. Τέτος  
Λ. Πουλασουχίδης     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Α. Καγκελίδης     
Θ. Κορωνάς     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Κ. Κουτσαντάς     
Λ. Τσαβδαρίδης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Α. Βεσυρόπουλος     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Ε. Γουναράς     
Γ. Σουμπέκας  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  13-2-2012 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Κ. Παναγιωτίδης 
Α. Παπαδόπουλος 
Σ.  Κουμτσίδης 
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη 
Γ. Μελιόπουλος 

 
 
  
 


